
 
 

VÝJEZDNÍ SETKÁNÍ  

ŘEDITELŮ ZŠ, MŠ A DDM ORP OTROKOVICE 

 

Místo konání: kongresový sál hotelu Soláň, SOLÁŇ - BZOVÉ 339, Karolínka 

Termín: 2. – 3. 3. 2023 

Setkání zahájila Mgr. Barbora Galatík Šopíková, MBA. Přivítala účastníky a společně s Ing. Brožovou 

účastníky seznámila s programem a organizačními záležitostmi setkání. 

Prvním přednášejícím byl Ing. Aleš Skopalík, Ph.D., zástupce NPI ČR. Připojil se on-line a seznámil 

účastníky s nabídkou instituce a novinkami v jejich gesci. 

Dále prezentovaly zástupkyně Krajského úřadu Zlínského kraje. S novinkami z oblasti základního 

školství předstoupila Mgr. Olga Vallová, informace pro mateřské školy sdělila Mgr. Lenka Trávníčková.  

Po coffee breaku předstoupil Mgr.  Bc. Vítězslav Němčák, Ph.D. z MŠMT ČR, který obsáhle hovořil o 

legislativě ve školství, upozornil na problémová místa a novinky, zmínil se rovněž o připravovaných 

změnách. Jeho přednáška pokračovala i po obědě do odpoledních hodin. 

Následoval neformální program spojených s diskusí účastníků.  

Druhý den byl věnován workshopu Definování strategie vzdělávání v ORP Otrokovice vč. otázky 

financování. Hovořilo se o změnách, které přináší a plánuje MŠMT ČR a bude jej i financovat. Hlavní 

část byla zaměřena na definování oblastí, které považuje vedení škol za důležité. Kterým by se rádi 

v blízké budoucnosti věnovali a v rámci možností je financovali z následujících projektů MAP. 

Řízení diskuse se opírala o výsledky proběhlého dotazníkové šetření, které probíhalo mezi vedením 

ZŠ a MŠ, vedením ZUŠ a DDM a pedagogy ORP Otrokovice. Vedla ji Mgr. Věra Kundratová, Ing. 

Vladimíra Brožová a Bc. Petr Dubovský. Mezi nejdůležitější poznatky patřilo: 

Psychohygiena, školení: 

- Vedení škol by rádo pedagogům dopřálo obdobnou akci, jako byl teambuilding na Všemině 

(vč. přespání). Předpokladem je dobrovolná účast, pátek–sobota 

- Pokud nebude možné uspořádat výjezdní akci s přespání, je zájem alespoň o jednodenní 

školení mimo budovu školy na téma relaxační techniky, dobrovolně, v sobotu 

- Velký zájem o koučink, supervize, mentoring. Jak z pohledu možnosti čerpat jej pro sebe, tak 

možnosti učit se 

- Obecně je zájem o školení, ale potřebují, aby začínala po 14 hodině (raději na dvě části, než 

celý jeden den) 
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Prevence:  

- zájem o komplexní prevenci – Tlumačov navrhuje Madio (13tis/třída/rok) 

- Otrokovické školy děkují zřizovateli za podporu prevence. Nicméně potřebnost je stále vyšší, 

než na jakou mají finance 

- Zájem o proškolení pedagogů, zejm. třídních učitelů 

- Zájem o obnovení setkávání preventistů škol vč. DDM a sociálních pedagogů  

- Zaplatit studium metodiků prevence 

- Ke školením přizývat MŠ, a DDM (možná i ZUŠ?) 

- Hledat nové způsoby preventivních programů, preventisté začínají vnímat, že žáci jsou jiní a 

je třeba je oslovovat jinak 

 

Nadaní žáci: 

- Zabývat se způsobem vyhledávání nadaných žáků 

o Dodavatelsky (např. UTB ve Zlíně – zkušenost má ZŠ TGM Otrokovice, budou mít od 

příštího roku koordinátora nadání) 

o Vzdělávat pedagogy v detekci nadání 

o ideálně nechat projít screeningem třídy od 4. ročníku 

- Připravovat pro nadané žáky projektové dny 

 

Kultura a klima školy: 

- Nejprve se zaměřit na klima, s ní poroste kultura školy 

- Školení, jak budovat kulturu školy 

 

Kariérové poradenství: 

- Spolupráce s firmami na bázi exkurze zájemců o obor, v malých skupinkách 

- Zájem o nabídku exkurzí na pracoviště ze strany MěÚ Otrokovice a městských firem 

- Pro sedmé a osmé ročníky 

- ZŠ Mánesova představila kvůli covidu neuskutečněný projekt: pokud žák projevil zájem např. 

o zdravotní školu, koordinátor domluvil exkurzi na relevantní pracoviště. /otázka dopravy, 

časová náročnost domlouvání apod., ale zajímavá myšlenka/ 

 

Návštěvy jiných škol: 

- Moderní způsoby výuky 

- Umělá inteligence: jak ji učí, využívají, přínosy x problémy 

- Problematika logopedie – jak jinde pracují s žáky s logopedickými vadami 

- Detekce nadaných žáků a práce s nimi 

- Dobrá praxe ze Slovenska  

- Mezinárodní návštěvy 
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Další: 

- ZŠ Žlutava – zájem o dobrou praxi, jak jiní přistupují ke kurzům první pomoci 

- Školení pro pedagogy, kteří by pak mohli realizovat „logo chvilky“ v průběhu výuky 

- Žáci s OMJ: sdílení dobré praxe, zájem o setkání osob pracujících s cizinci pod vedením ZŠ 

Trávníky 

- Spolupráce ZŠ – MŠ je dobrá, nepotřebuje v současnosti změny 

- Setkávání různých skupin dle aktuální potřeby – MAP by to koordinoval 

 

Setkání bylo zakončeno společným obědem. 

 

Dne 6.3.2023 zapsala Ing. Vladimíra Brožová. 

 


